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Avancem amb pas ferm 
Escrit de l’Alcalde

Som a les portes de 
l’equador d’aquest mandat 
a l’Ajuntament de Riudoms, 
que va de juny de 2023 
a maig de 2027. Són, per 
tant, ja gairebé dos anys 
de feina liderant el nostre 
poble. Agafant-ne les regnes, 
fixant prioritats i treballant 

intensament. En el butlletí que teniu entre mans 
s’hi veu la feina que estem fent per tirar endavant 
Riudoms i afrontar els reptes que tenim com a 
poble. Deixeu-me que en faci un breu repàs. 

Ja tenim a punt el projecte de reforma del carrer 
Sant Antoni i el carrer Barcelona, que implica actuar 
sobre més de 4.500 metres quadrats. Parlant-ne 
amb l’equip tècnic de l’Ajuntament ens diuen que 
segurament sigui l’obra de 
més abast que s’hagi fet 
mai al nostre poble. De fet, 
el seu pressupost se situa 
en 1.100.000 euros i serà 
el projecte més important 
que farem aquest mandat. 
Aconseguir tots aquests 
diners no és fàcil, però ja 
ho tenim encarrilat. 

De moment, les obres que ja estan gairebé 
acabades són les del canvi de canonades d’aigua 
potable del Molí d’en Marc. S’han fet amb un 
objectiu clar: reduir la moltíssima d’aigua que es 
perdia en aquests 4’5 quilòmetres de canonades 
molt antigues. I els resultats ja els estem 
percebent de manera positiva als nostres dipòsits 
d’aigua municipal. Això ens permetrà estalviar 
més de 26.000 euros en aigua anualment. 

També sobre aigua, hem tancat una novetat 
d’aquelles que no es veuen però que són molt 
importants. Hem aconseguit incrementar l’aigua 
que rebem a Riudoms procedent del riu Ebre durant 
els mesos de juny, juliol i agost, que són mesos 
problemàtics i on patíem. Fins ara, el Consorci 

d’Aigües de Tarragona -que és qui gestiona l’aigua 
de l’Ebre- no havia permès aquest increment, però 
finalment i després de mesos de negociacions ens 
n’hem sortit. Per tant, dependrem molt menys del 
pantà de Riudecanyes que, com sabeu, ha estat 
buit els últims dos anys i no n’hem pogut agafar 
aigua. 

Una altra actuació que trobareu en aquest 
butlletí: seguim treballant per millorar els nostres 
equipaments. Per això, en breu traslladarem el 
Jutjat de Pau i els Serveis Socials a l’Epicentre Gaudí, 
ja que a l’edifici on estan ara no hi ha ascensor (i 
s’incompleix la normativa d’accessibilitat) i hi ha 
moltes humitats. 

També seguim dedicant molts esforços a mantenir i 
posar al dia els nostres carrers i places. Darrerament 

hem treballat a la plaça 
de l’Arbre replantant 
arbres morts, també s’ha 
endreçat l’entorn de l’Hort 
del Coques, s’ha fet el 
manteniment de la Via 
Romana, hem recuperat 
una tanca de seguretat 
a l’entrada del Molí d’en 
Marc, hem canviat els 

fanals de la Plaça per uns de més tradicionals i que 
fan més llum i, a més, a cost zero perquè n’hem 
reaprofitat uns d’antics, etc. 

I també estem pendents de molts altres àmbits. Un 
exemple, en seguretat els Mossos han començat a 
patrullar a peu per Riudoms. I en educació i cultura 
hem posat en marxa projectes com el ‘Racons que 
parlen’ o el Dia Mundial de la Poesia de la mà de 
diversos dels centres educatius de Riudoms. 

De veritat, és un honor poder liderar el nostre 
Ajuntament i estar al vostre servei. 

Ricard Gili Ferré
Alcalde

//Són ja gairebé dos 
anys liderant el nostre 

poble, fixant prioritats i 
treballant intensament. 
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Urbanisme

La reforma del carrer Sant Antoni pren 
forma: s’explica als veïns com serà

El carrer Sant Antoni es reformarà aquest mandat i, de fet, serà l’obra més important -tant per 
grandària com per cost- que es farà durant aquests quatre anys. En concret, la reforma inclourà 
la part alta del carrer Sant Antoni (des del carrer Sant Pau fins l’ermita) i tot el carrer Barcelona. A 
hores d’ara ja s’ha definit com quedarà tota aquesta reforma. Per això, recentment, l’alcalde Ricard 
Gili i el regidor d’Urbanisme, Arnau Carbonell, ja l’han explicat al veïns de la zona.

Els cinc elements més destacats del nou carrer Sant Antoni:

1. S’eixamplaran les voreres

S’ampliaran les voreres per tal de complir amb 
la normativa actual. Així, es passarà d’una 
amplada actual de just 1 metre a una altra 
de 2’40 metres. L’objectiu és protegir millor el 
vianant.

2. Es mantenen els dos sentits de circulació 

Es mantindran els dos sentits de circulació 
actuals, ja que el carrer Sant Antoni fa funcions 
de circumval·lació en tota aquella zona de 
Riudoms. Si es deixés només d’un sentit, això 
generaria un fort impacte en els carrers de 
l’entorn. Segons les dades obtingudes per 
una empresa especialitzada, cada dia hi ha 
1.600 cotxes que fan el carrer Sant Antoni de 
baixada (de l’ermita en avall) i 700 de pujada 
(de la cruïlla amb Sant Pau en amunt).

Si es fes el carrer Sant Antoni només amb sentit 
de baixada, els 700 cotxes que actualment 
circulen cada dia de pujada no hi podrien 
passar i acabarien anant a parar a l’avinguda 
1 d’Octubre, una via que està al costat de 
l’escola del Beat i que està considerada com un 
camí escolar. Per tant, no es considera oportú 
portar aquests cotxes a l’avinguda 1 d’Octubre, 
ja que augmentarien el perill per als centenars 
d’alumnes que hi passen cada dia. 
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3. Zona central del carrer sense 
aparcament

Arran dels dos anteriors punts, no quedarà 
lloc per posar places d’aparcament a la zona 
central del nou carrer Sant Antoni (la que va 
del c/ Sant Pau i fins al c/Barcelona). 

Per això, l’Ajuntament treballa per generar 
noves bosses d’aparcament en aquesta àrea 
del municipi, que permetin cobrir els llocs 
que es perdran amb la reforma del carrer. Se 
n’informarà quan hi hagi novetats.

4. Nova xarxa de clavegueram i d’aigua 
potable

S’aixecarà tot el carrer per renovar els 
sistemes de clavegueram i d’aigua potable, 
que es posaran nous. Això permetrà acabar 
amb les avaries sovintejades dels darrers 
anys i amb les pèrdues d’aigua que hi havia a 
causa d’unes canonades molt antigues. També 
es crearà un sistema de pluvials, inexistent 
actualment.

5. Es plantaran arbres a la zona alta del 
carrer

Des de la cruïlla amb el carrer Barcelona i 
fins a tocar a l’avinguda Primer d’Octubre es 
plantaran arbres a les voreres de totes dues 
bandes. El propòsit és generar un entorn més 
verd i també una percepció de passeig. Plànol de com quedarà el carrer un cop reformat. 

Urbanisme

La previsió és que les obres comencin l’any que ve i tindran un pressupost d’1.117.000 €

El pressupost de la reforma del carrer Sant Antoni i el carrer Barcelona se situa en 1.117.953,29 
€, bona part dels quals subvencionats per altres administracions. Serà l’obra més important 
d’aquest mandat, tant per cost com per grandària, i de fet la més gran de les darreres 
dècades. En concret s’actuarà sobre més de 4.500 metres quadrats. Això és dues vegades i 
mitja més que la zona reformada al carrer Sant Pau l’any 2022. Encara no hi ha data per a 
l’inici d’obres, però la previsió es que puguin començar a principis de 2026.
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Obres públiques

Acaben les obres de canvi de 
canonades del Molí d’en Marc

S’estalviaran més de 26.000 € anuals gràcies a la desaparició de fuites d’aigua 

Punt final a les obres de canvi de canonades d’aigua potable que s’han fet els últims mesos 
a l’urbanització Molí d’en Marc. Només falten els últims detalls administratius per donar-les 
oficialment per tancades. S’han canviat 4’5 quilòmetres de canonades, convertint-se en l’actuació 
d’aquest tipus més gran feta mai a Riudoms d’un sol cop. 

L’aigua que es deixarà de perdre equival 56 piscines com la de Sant Antoni 

I per què s’han canviat aquestes canonades? 
Doncs perquè éren molt antigues i es calcula 
que s’hi perdia al voltant d’un 25% de l’aigua 
que hi circulava. En concret estem parlant 
d’uns 39.000 metres cúbics perduts cada any. 
Amb això es podrien omplir 56 piscines com la 
municipal que tenim a Sant Antoni. Segons la 
previsió, s’espera reduir la factura d’aigua del 
municipi en uns 26.000 euros anuals gràcies a 
les fuites que ara es deixaran de tenir. 

435.000 euros de cost, la majoria subvencionats per l’ACA 

Finalment, aquestes obres hauran costat prop de 435.000 euros (IVA inclòs). D’aquests diners, 
prop de 300.000 han estat subvencionats per l’Agència Catalana de l’Aigua i són, de fet, la 
subvenció més alta que ha rebut l’Ajuntament de Riudoms els últims 10 anys. 

Les obres s’han allargat cinc mesos, un període sensiblement inferior als vuit que podien durar 
com a màxim. Les afectacions als veïns han estat menors i s’ha treballat intensament per 
garantir que els cotxes hagin pogut entrar i sortir dels molts aparcaments privats que hi ha en 
aquest barri. 
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Serveis Públics

Més aigua de l’Ebre per fer front a les 
necessitats que tenim com a poble
L’aigua que consumim a Riudoms prové, 
sobretot, de dues fonts de subministrament: el 
pantà de Riudecanyes i el minitransvasament 
de l’Ebre. I en menor mesura, de pous i mines.

Els últims anys, cada vegada hi ha menys aigua 
del pantà, fins al punt que els dos últims anys 
(2023 i 2024) no n’hem tingut gens. Això ha fet 
que l’Ajuntament hagi hagut de comprar més 
aigua provinent de l’Ebre, que s’ha convertit 
en la nostra principal font de subministrament. 

Tanmateix, l’aigua que hem comprat de més 
del riu Ebre podria no haver-hi estat ja que no 
teníem drets fixes sobre aquesta aigua. Per això, l’Ajuntament ha decidit incrementar aquests 
drets, sobretot pels mesos de juny, juliol i agost, que són els més problemàtics. Amb aquest 
increment tenim garantit un 70% de l’aigua que necessitem a Riudoms pels mesos de juny, juliol 
i agost. Fins ara no s’arribava al 50%. Aquest important salt endavant implica un augment de 
35.000 euros anuals de l’aigua que comprem de l’Ebre.

La mesura s’ha negociat durant mesos amb el Consorci d’Aigües de Tarragona, organisme que 
gestiona l’aigua de l’Ebre. Les negociacions les ha liderat l’alcalde Ricard Gili i l’equip tècnic de 
l’Ajuntament. La mesura també ha obtingut el suport dels dos grups polítics presents al plenari 
municipal: Esquerra i Junts.

Com s’explica en aquestes pàgines, l’Ajuntament 
de Riudoms ha aconseguit incrementar l’aigua 
que rebem procedent de l’Ebre durant els 
mesos d’estiu, que són mesos problemàtics 
i on es patia. Fins ara, el Consorci d’Aigües 
de Tarragona -que és qui gestiona l’aigua de 
l’Ebre- no havia permès aquest increment, però 
finalment i després de mesos de negociacions 
això s’ha aconseguit. És un avenç important per 
garantir les necessitats que tenim com a poble 
-tant als habitatges com a les empreses- ja que 
els últims anys cada vegada tenim menys aigua 
del pantà de Riudecanyes. 

Aquest increment d’aigua de l’Ebre implica 
un augment dels diners que l’Ajuntament 
haurà de pagar: 35.000 € anuals més. I, de 
fet, a aquest increment també cal sumar-hi un 

augment general de les tarifes d’aigua que el 
Consorci d’Aigües de Tarragona aplica a tots els 
municipis, també al nostre poble. 

Davant de tot això, l’Ajuntament ha treballat 
per reduir despeses en la gestió de l’aigua. Com 
també s’explica en aquestes pàgines s’acaben de 
canviar 4’5 kms de canonades d’aigua potable del 
Molí d’en Marc, on es perdia una gran quantitat 
d’aigua perquè eren molt antigues. 

Amb aquest canvi s’estalviaran més de 26.000 
€ anuals. I el mateix es farà properament 
als carrers Sant Antoni i Barcelona, que es 
reformaran.

Ricard Gili, alcalde i regidor de Serveis Públics

Millores en la gestió de l’aigua: més volum i reducció de costos 
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Via pública

Es replanten més de 30 arbres a la plaça 
de l’Arbre

La Brigada Municipal ha substituït més de 30 
arbres que havien mort per culpa de la sequera 
i les restriccions d’aigua. Primer s’han arrencat 
els arbres vells i seguidament se n’han plantat 
nous.

Aquests arbres són unes sakures, una espècie 
de cirerer típica del Japó.

Cinc actuacions a l’Hort del Coques

Parlem de la zona on conflueixen l’avinguda 
Francesc Macià, el carrer de Sant Vicenç i 
l’aparcament de l’Hort del Coques. 
 
1 - S’ha instal·lat una línia de pilones de 
seguretat a l’avinguda Francesc Macià per evitar 
els aparcaments indeguts. Ho havien reclamat 
els comerços de la zona.

Millores a la passarel·la de la via romana 

S’ha repintat la passarel·la de la Via Romana 
per protegir-la de les inclemències del temps i 
allargar-ne la vida útil. S’ha actuat en un tram 
de més de 70 metres de llarg. S’ha repintat el 
terra de fusta i també la barana lateral, que 
combina fusta i ferro. En els darrers mesos ja 
s’havien canviat diversos dels taulons de fusta 
del terra, que estaven malmesos. 

2 - S’ha habilitat una plaça d’aparcament per a 
conductors amb mobilitat reduïda. S’han pintat 
línies grogues per evitar que s’estacioni a la 
cruïlla entre el carrer Sant Marc i l’avinguda 
Francesc Macià. 
 
3 - S’ha endreçat un racó de l’aparcament dels 
Hortets: s’hi ha eliminat brutícia i s’ha guanyat 
espai per a estacionament. 
 
4 - S’ha pintat la font d’aquesta zona i s’han 
eliminat pals de ferro i senyals sense ús. 
 
5 - S’ha reforçat la presència de la Guàrdia 
Municipal en aquesta zona, on sovint hi ha 
vehicles que estacionen al mig d’un carril per 
acudir a comerços de la zona.

Manteniment de carrers i places en diversos punts de Riudoms
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Manteniment de carrers i places en diversos punts de Riudoms
Es recupera una tanca de seguretat 
a Molí d’en Marc

És una tanca de 15 metres a l’entrada del 
Molí d’en Marc, que evita que es pugui caure 
en un punt on el barranc del Portal té certa 
profunditat. S’ha recuperat després de diversos 
anys de no ser-hi. També s’ha renovat una 
tanca al costat de la font del parc de la Sort.

Millores per valor de 30.000 € a la depuradora

1 - S’ha engrandit la porta d’accés al recinte de 
la depuradora perquè hi puguin entrar camions 
de mida més gran.

2 - Nova obertura al formigó de la zona 
d’entrada d’aigües brutes per tal de facilitar el 
manteniment general de la depuradora.
 
3 - Es treballa per posar plaques solars a la 
depuradora. Això permetrà reduir el consum 
energètic. Tot plegat ho ha finançat l’Agència 
Catalana de l’Aigua (ACA).

Fanals tradicionals a la plaça i més llum 
a Sant Antoni

La brigada municipal ha canviat els fanals de la 
plaça de l’Església i la plaça Petita. S’han tret 
els globus blancs que hi havia fins ara i s’han 
substituït per uns fanals més tradicionals i que 
fan més llum. Aquests fanals havien estat al 
nucli antic fa uns anys i ara s’han recuperat.
També s’han netejat i reparat els fanals del 
voltant de l’ermita de Sant Antoni. Això ha fet 
que s’hi guanyi llum.

Tractament contra la processionària

Cada any es fa un tractament preventiu contra 
l’eruga processionària a les zones de Riudoms 
on hi ha pins. Es va fer, com és habitual, als 
mesos de setembre-octubre. Enguany, però, 
la processionària ha arribat abans de l’habitual 
i amb més força. Per aquest motiu, al mes de 
febrer es va fer un nou tractament en punts 
concrets.
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Equipaments

El Jutjat de Pau i els Serveis Socials 
es traslladen a l’Epicentre per 
guanyar espai i confort

L’Epicentre, la nova ubicació 

Per tot plegat, s’ha considerat que el més 
oportú és traslladar tant el Jutjat de Pau com els 
Serveis Socials a un edifici que sí que reuneixi 
les condicions òptimes. L’edifici escollit ha estat 
el que es coneix com a ‘Epicentre Gaudí’, ubicat 
just al mateix carrer, al número 12. Se l’ha 
escollit per diversos motius: 

• el nou edifici té ascensor, està en bon estat 
i és espaiós i lluminós 

• la proximitat entre l’antiga ubicació i la nova 

• des de ja fa temps l’Epicentre no és massa 
utilitzat. Les entitats que ara l’utilitzaven ja 
han estat reubicades. 

Com quedarà l’Epicentre 

La planta baixa (a peu de carrer) seguirà sent 
un espai multiús que en ocasions utilitzen 
algunes entitats per a reunions nombroses 
i també com a complement de la Casa Pairal 
Gaudí, que està just al costat. 

A la primera planta s’hi ubicaran els Serveis 
Socials. I a la segona planta hi anirà el Jutjat 
de Pau. 

Reforma amb un pressupost de 48.000 
euros: el trasllat, a l’estiu 

El trasllat del Jutjat de Pau i els Serveis Socials 
a l’Epicentre implica adaptar aquest edifici 
a les necessitats d’aquests dos serveis. La 
reforma inclou fer algunes parets interiors 
noves, instal·lar nous aparells de climatització, 
instal·lar tot el cablejat necessari per habilitar 
una quinzena de llocs de treball, etc. 

Aquesta reforma començarà en unes setmanes 
i durarà aproximadament dos mesos. Per tant, 
aquest estiu el trasllat ja s’hauria d’haver 
completat. El cost de la reforma és de prop de 
48.000 euros. 

Actualment, els Serveis Socials i el Jutjat de 
Pau de l’Ajuntament de Riudoms estan ubicats 
en un edifici a la Raval de Sant Francesc, al 
número 21, que antigament havia estat la 
Cambra Agrària. Aquest edifici però és antic i 
té dos problemes destacats: no hi ha ascensor 
i, per tant, no es compleix amb la normativa 
d’accessibilitat; i hi ha humitats fortes a la 
planta baixa.
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Seguretat Ciutadana

Els Mossos d’Esquadra han iniciat un pla 
de patrullatge a peu en diversos municipis 
del Camp de Tarragona, i entre ells hi ha 
Riudoms. Per això, des de fa unes setmanes, 
els podeu veure patrullant a peu alguns dies 
de la setmana.
 
Aquesta mesura té un doble objectiu: ser més 
a prop del ciutadà i tenir un punt de vista 
diferent que amb el patrullatge en cotxe.
 
Aquesta patrulla a peu també servirà per 
enfortir la relació i la coneixença entre el cos 
de Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Municipal 
de Riudoms. I és que Mossos i agents de la 
Guàrdia Municipal coincideixen en ocasions a 
l’hora de patrullar pel nostre municipi.

Els Mossos d’Esquadra, més a prop nostre  

Coordinació entre Mossos 
d’Esquadra i la Guàrdia Municipal 

Dues vegades a l’any, es fa una trobada amb 
tots els agents responsables de la seguretat 
a Riudoms. Ara fa unes setmanes va ser la 
darrera. Hi van participar responsables de 
Mossos d’Esquadra i de la Guàrdia Municipal, 
així com la regidora de Seguretat Ciutadana, 
Imma Mestre, i l’alcalde Ricard Gili. En 
aquestes trobades es comparteixen dades 
sobre seguretat i es fa un seguiment de casos 
especialment rellevants. 

La Guàrdia Municipal es forma 
en gestió de situacions hostils

Una quinzena d’agents de cossos de la Guàrdia 
Municipal de municipis del nostre entorn 
han seguit una formació que s’ha realitzat a 
Riudoms. Entre els assistents hi havia agents 
del cos de Riudoms. Es tracta d’un curs-taller 
sobre gestió de situacions hostils. 

L’Ajuntament ha cedit una aula de formació 
per tal que el curs es fes a Riudoms.
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L’Ajuntament es forma en gestió 
d’emergències

Breus

Nou avenç en digitalització
S’han instal·lat tres tauletes a l’Oficina 
d’Atenció Ciutadana (OAC) perquè es puguin 
signar de manera digital les instàncies i altra 
documentació que es tramitin presencialment. 
Amb aquestes tauletes no caldrà fer els 
tràmits físicament en paper i, per tant, es 
guanya agilitat.
 
Les tres tauletes valen un total de 2.595€ però 
no han tingut cap cost per l’Ajuntament. Les 
ha pagat la Diputació de Tarragona a través 
d’una subvenció dels fons Next Generation de 
la Unió Europea.

L’Ajuntament de Riudoms està actualitzant el Pla de Protecció Civil per tal de gestionar de la 
millor manera possible situacions d’emergència com inundacions, ventades, etc. En el marc de 
l’actualització d’aquest pla, tècnics de l’Ajuntament i membres del govern municipal han rebut 
formació per part d’una empresa especialitzada. Això ha inclòs un simulacre per millorar la 
coordinació en cas d’inundacions.

L’actualització del pla està gairebé enllestida i ara ha de seguir diversos tràmits administratius 
per ser aprovada.
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Un pas endavant en transparència: 
la bústia ètica

Breus

L’Ajuntament de Riudoms disposa del 
Sistema Intern d’Informació, també 
anomenat com a Bústia Ètica. És un canal 
on persones coneixedores de possibles 
conductes fraudulentes o de casos de 
corrupció produïts des de l’administració 
pública els puguin denunciar. 

La bústia ètica garanteix que totes les 
persones que vulguin denunciar un fet ho 
puguin fer amb total seguretat. Es preserva 
l’anonimat del denunciant i s’assegura que 
no rebi represàlies ni pressions. Des de la 
implementació del sistema no s’ha rebut 
cap denúncia. 

Formació en matèria jurídica i legal 
per a pimes i autònoms

Riudoms va acollir durant el mes de març 
la jornada “Novetats jurídiques per a 
pimes i persones autònomes”. La sessió es 
va impulsar de manera coordinada entre 
PIMEC i la Regidoria de Promoció Municipal 
de l’Ajuntament de Riudoms.
 
A la sessió s’hi van tractar les novetats i 
actualitzacions recents de la llei que afecten 
el dia a dia de les empreses: qüestions com 
baixes, impagaments, etc. Els assistents 
també van poder resoldre dubtes sobre 
situacions reals amb què s’hagin trobat o 
que els preocupen especialment.

La Bústia Ètica de l’Ajuntament de Riudoms es troba dins de l’apartat de transparència del 
web de l’Ajuntament.

Entre els assistents hi havia persones de tota la comarca, diverses de les quals de Riudoms.
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Educació i Cultura

Coincidint amb el 8M, l’Ajuntament de Riudoms 
ha posat en marxa el projecte ‘Racons que 
parlen’. Des de fa uns dies, els riudomencs ja 
poden veure els primers murals acabats del 
projecte. 
 
El projecte ‘Racons que parlen’ ha nascut 
al Consell Escolar Municipal amb l’objectiu 
de donar vida i embellir petits espais que 
normalment passen desapercebuts. I fer-ho 
a través de l’art. Concretament es pintaran 
petites parets o espais repartits per diferents 
punts de Riudoms. 
 
A més, es fa de la mà de dones artistes i 
també dels infants del nostre poble. I és que 
aquest projecte també vol servir per donar 
visibilitat a les dones de Riudoms, compartir 
la seva manera de veure el món i implicar els 
més petits en la millora dels nostres carrers. 

De moment ja s’ha actuat en dos espais. El 
primer és un paret propera a l’escola Cavaller 
Arnau, just al costat de la pista poliesportiva de 
La Sort. Aquesta actuació l’ha liderada l’artista 
riudomenca Mariona Ferrant i l’ha fet amb un 
grup d’alumnes de l’escola Cavaller Arnau. 
El segon espai són unes portes metàl·liques 
situades al costat de l’entrada de l’Escola de 
Música. Aquest projecte l’ha liderat Misi Olesti 
i l’ha pintat amb la col·laboració dels alumnes 
de l’Escola de Música.

Neix el projecte ‘Racons que parlen’

L’Ajuntament denuncia l’atac al mural 
proper a l’escola Cavaller Arnau

Poques setmanes després de la seva 
inauguració, el mural del costat de l’escola 
Cavaller Arnau ha patit un atac vandàlic. L’atac 
és doblement greu. I és que no només s’ha 
fet malbé un projecte creat per alumnes i una 
artista de Riudoms sinó que les pintades amb 
què es va guixar tenien simbologia vinculada 
amb el nazisme.

L’Ajuntament de Riudoms condemna aquest 
atac i ha posat el cas -juntament amb altres 
episodis recents on ha aparegut simbologia 
nazi- en mans dels Mossos d’Esquadra per tal 
que ho investiguin. 

Ara mateix es treballa per tornar a tenir el 
mural en bon estat properament.
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Educació i Cultura

Dia Mundial 
de la Poesia

En el Dia Mundial de la Poesia, l’Escola Municipal 
de Música i les escoles Beat Bonaventura i 
Cavaller Arnau van protagonitzar un acte 
conjunt. Els joves músics van cantar i tocar 
instruments i els alumnes de les escoles van 
llegir poemes. Hi van assistir unes 140 persones. 
 
Aquesta iniciativa neix del Consell Escolar 
Municipal per què els alumnes dels diferents 
centres educatius de Riudoms es puguin trobar 
i compartir experiències. 

Apropem el 
teatre als infants

El Casal Riudomenc ha organitzat durant 
el mes de març unes funcions escolars 
destinades als centres educatius de l’entorn 
de Riudoms. L’objectiu de l’activitat és fer que 
els infants gaudeixin del teatre i fomentar la 
cultura. 

En total han estat cinc funcions, on hi han 
assistit alumnes de 15 escoles del Baix Camp, 
entre les quals les dues de Riudoms: Beat 
Bonaventura i Cavaller Arnau.

Conscienciem els alumnes 
de l’institut sobre el bullying

El bullying és una de les problemàtiques que 
més poden afectar als joves. Els seus efectes 
poden arribar a condicionar-los durant anys. Per 
això, des de l’Ajuntament i el CAP s’ha fet un 
cicle de prevenció del bullying a l’institut Joan 
Guinjoan. La iniciativa s’ha treballat en el marc 
del Consell Municipal de Salut i Benestar Social. 
 
Han estat 12 sessions, amb l’objectiu fer 
entendre als alumnes les conseqüències que 
pot comportar que algú pateixi bullying i evitar 
possibles conductes d’aquesta mena.
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Joventut i Cultura

Una hora del 
conte creada pels 
infants i famílies 

Durant la setmana del 8M, es va fer una Hora 
del conte amb un format especial. Amb el 
títol ‘Crea la teva història’, es va oferir una 
activitat on els infants i les seves famílies hi 
van participar de manera activa. Mitjançant un 
joc col·lectiu, van acabar creant ells mateixos 
una història que va girar al voltant del Dia 
Internacional de les Dones.

Estacions del Via 
Crucis restaurades: 
suport de la Dipta

Ha començat un procés de restauració de les 
14 estacions del Via Crucis de l’església de 
Sant Jaume de Riudoms. S’han restaurat 4 de 
les 14 estacions. Fa uns mesos ja se n’havia 
restaurat una altra.

L’actuació s’ha tirat endavant gràcies a la feina 
i recursos de la Parròquia i de la Confraria de 
la Sang, i també gràcies a una subvenció de 
6.000 euros de la Diputació de Tarragona.

Nou Pla Local de Joventut per al 
període 2025-28 

El Ple de Riudoms ha aprovat el nou Pla Local 
de Joventut. Els regidors de Joventut, Arnau 
Carbonell, i de Famílies, Carme Cros, han 
liderat el projecte i l’ha elaborat La Bastida, 
una cooperativa especialitzada en projectes 
de joventut. Per fer-lo, s’ha comptat amb la 
participació de més de 500 joves d’entre 12 i 
29 anys.
 
El pla contempla qüestions com l’educació, 
el treball, l’oci o l’habitatge i es proposa 
consolidar de l’Espai Jove com a lloc de 
referència per als joves de Riudoms, tant per 
lleure com per trobar-hi informació.
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Cultura

Un centenar de persones van assistir a la 
presentació del darrer llibre de l’historiador 
Valeriano Romero. Porta per títol ‘Riudoms i el seu 
entorn. Un paisatge romanitzat del Baix Camp’. 

L’acte també va servir com a homenatge a 
la llarga trajectòria de Romero en els camps 
de l’arqueologia i la història locals. Per 
aquest motiu, l’alcalde Ricard Gili i el regidor 
de Cultura, Jordi Gallisà, li van fer entrega, 
en nom de l’Ajuntament, d’una placa de 
reconeixement.

L’arqueòloga Marta Prevosti, membre de l’Institut d’Estudis Catalans, va oferir una conferència 
sobre l’arqueologia a Riudoms. Concretament va parlar de múltiples troballes amb valor cultural 
del nostre poble, liderades per Valeriano Romero, i en va explicar el context històric. 

Riudoms homenatja Valeriano Romero 

L’historiador riudomenc Eugeni Perea va 
presentar a Riudoms el seu darrer llibre, 
‘Safareigs i banyeres. Bugaderia, higiene, 
sanitat i literatura al Camp de Tarragona i 
Terres de l’Ebre (s. XIX - XX)’, editat per la 
Diputació de Tarragona. Perea va explicar 
aspectes relacionats amb les banyeres i 
safareigs de Riudoms i del Camp de Tarragona 
i va remarcar que són un patrimoni històric, 
etnològic i arquitectònic. Eren un punt neuràlgic 
per la seva funció higiènica i per les relacions 
socials que es generaven al seu entorn. 

Eugeni Perea presenta nou llibre 
amb suport de la Diputació

El passat mes de febrer l’expresident de la 
Generalitat, Quim Torra, va visitar Riudoms, 
convidat per l’entitat ‘Consell Local per la 
República’. Torra va impartir una conferència 
sobre l’estat de la llengua catalana a la sala 
multiús i també va visitar la Casa Pairal Gaudí. 

Els organitzadors de l’acte, l’alcalde Ricard 
Gili i diversos regidors es van fotografiar a les 
escales de la Plaça de l’Església, just al costat 
de l’escultura d’Antoni Gaudí. 

El President Quim Torra visita 
Riudoms
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Igualtat

CONCERT “CASTA DIVA” DE CAMERATA 
LÍRICA. Un espectacle on cinc dones cantants 
líriques van interpretar tot tipus de música, tant 
obres clàssiques com peces modernes.

XERRADA SOBRE MATERNITAT I VIDA 
ACTIVA. Dins del cicle de l’Associació de Dones 
Bella Llar, Isabel Gómez va oferir la xerrada 
‘Equilibrant la maternitat, l’esport i la feina: com 
ser mare, mantenir-se activa i gestionar una 
carrera a temps complet’.

ACTE “EN VEU DE DONA”. Es va celebrar el mateix 8M al Casal Riudomenc, que es va omplir. Coorganitzat 
per l’Associació de Dones Bella Llar i l’Ajuntament, va servir per reflexionar i posar en valor el paper de 
les dones en l’actualitat. Es va fer entrega del guardó ‘D de Dona’ a Genoveva Gispert i M. Dolors Fornell 
per la seva contribució al municipi i es va fer una taula rodona amb dones que tenen professions de risc. 

XERRADA SOBRE SALUT I DONES. Dins del 
mateix cicle, Teresa Basora, metgessa, va fer 
la conferència ‘La salut i les dones: se’ns tracta 
com ens mereixem?’, un repàs del tracte diferent 
que històricament han rebut les dones respecte 
als homes.

EXPOSICIONS A LES ESCOLES VELLES. Els 
riudomencs han pogut veure dues mostres sobre 
dones avançades al seu temps: Mercè Pàniker i 
Victòria Pujolar.

El 8M en imatges
El 8 de març, Dia Internacional de les Dones, s’ha celebrat de manera intensa a Riudoms. 
Durant les dates al voltant d’aquell dia, s’han programat un bon grapat d’activitats. Us en 
deixem un recull en format fotogràfic: 
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Festes

La música ha tornat a ser protagonista de 
la darrera edició de les Tapes Gaudí, la 13a, 
celebrada els caps de setmana del 7 al 9 i del 
14 al 16 de març. 

Enguany s’ha seguit amb el format iniciat 
l’any passat de les ‘Tapes amb ritme’. Això sí, 
durant el primer cap de setmana de la ruta hi 
va haver una novetat. A la nit de dissabte hi 
va haver el festival Macroaplec, una festa de 
gran format on hi van sonar els millor temes 
dance dels anys 90 i 2000 fins ben entrada 
la nit. Hi van punxar DJs reconeguts com Javi Level, Sergi Domene i Jordi Vèliz. La proposta 
va tenir una gran rebuda i va omplir el pavelló municipal. Aquesta festa la va organitzar 
l’empresa Macroaplec, amb la col·laboració de l’Ajuntament. Es va escollir volgudament que la 
data coincidís amb la ruta de tapes per tal de potenciar els dos esdeveniments. Així es va voler 
atreure més gent de fora i a la vegada es va donar una opció festiva perquè els qui van sortir 
a fer unes tapes poguessin allargar la nit més estona.

Pel segon cap de setmana es va mantenir la 
fórmula iniciada l’any passat: una cercavila 
del grup Va de Vent, que van portar la seva 
música per tots els bars participants a la ruta. 

En aquesta edició de les Tapes Gaudí hi han 
participat 9 bars, que han ideat cadascú una 
tapa nova per a l’ocasió: Bar Atura’t, Braseria 
Sant Antoni, Cafeteria D’acord, Can Tendre, 
La Confiteria, Om Tapes, Pizzeria Capricci, 
Sake Sushi i Tirabuixó. Entre els dos caps de 
setmana es van consumir unes 8.800 tapes.

El Tirabuixó, premi a la millor tapa

El premi a la millor tapa se’l va emportar 
l’espai gastronòmic Tirabuixó, que era la 
primera vegada que hi participava. 

La decisió es va prendre amb els vots de les 
més de 90 persones que van tastar les nou 
tapes de la ruta. 

Una festa remember, plat fort 
de les Tapes Gaudí
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Festes i Cultura

Carnaval 2025

9è aplec de sardanes Vila de Riudoms
El 9è Aplec de sardanes Vila de Riudoms va 
omplir la Plaça de l’Església de sardanistes 
vinguts d’arreu de Catalunya. Després d’anys 
fent-se a l’ermita de Sant Antoni i a l’agost, 
en aquesta edició s’ha traslladat al març i a la 
Plaça, un format que ha tingut una bona rebuda. 

L’Aplec l’organitza la Colla Sardanista Roses de 
Tardor amb el suport de l’Ajuntament. 

FESTA JOVE. Organitzada pel Grup de Joves el 
cap de setmana anterior a Carnaval, hi van punxar 
Aleix Cano i DJ Dimuca. 

DIJOUS GRAS PER ALS MÉS PETITS. A llar 
d’infants i a les escoles es va oferir un berenar per 
a tots els nens i nenes. 

ARRIBADA DELS REIS CARNESTOLTES. Festa Familiar amb un berenar popular, molta música i amb un 
espectacle que va amenitzar la jornada.

I PER ALS MÉS GRANS. L’Associació de Jubilats 
va organitzar un berenar amb ball.

CONCURS DE DISFRESSES I BALL INFANTIL. 
Hi va haver un espectacle i una desfilada on s’hi van 
poder veure les disfresses més boges de Riudoms.  
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Subvencions per a la retirada d’amiant
Breus

La Generalitat de Catalunya ofereix una 
línia d’ajuts per la retirada d’elements 
constructius que continguin amiant. S’hi 
poden acollir els propietaris dels immobles, 
ja siguin persones físiques o jurídiques, 
públiques o privades, o comunitats de veïns. 
 
Els propietaris han de garantir una gestió 
adequada dels residus d’amiant, tot 
contractant una empresa especialitzada en 
la retirada i manipulació dels residus. 
 
Es pot subvencionar la retirada de cobertes 
que continguin amiant però també la 
retirada d’altres elements com baixants, 
canalons, dipòsits, xemeneies, etc. 
 

Es recupera un aligot ferit
La Guàrdia Municipal va recuperar fa unes 
setmanes un aligot en una finca a tocar del 
camí de la Font del Ros. 

La recuperació es va produir gràcies a la 
trucada d’alerta d’un veí. L’aligot estava 
ferit en una ala i es va traslladar a un 
centre veterinari amb conveni amb la 
Generalitat. Allí se li va fer una primera 
inspecció i es va decidir portar-lo a un 
centre encara més especialitzat, el Centre 
de Fauna de Vallcalent (Lleida). Allí l’animal 
va començar la seva recuperació. 
 
Es tracta d’un aligot comú (Buteo buteo), 
una espècie protegida amb presència a 
Catalunya.

Les sol·licituds s’han de presentar mitjançant l’apartat Tràmits del web de la Generalitat (web.
gencat.cat/ca/tramits). El termini per presentar sol·licituds s’acaba el 28 de novembre de 2025 
a no ser que s’esgoti la partida abans. 
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La informació que cal saber
Oficina d’Atenció Ciutadana

De dilluns a divendres, 
de 09.00 h a 14.00 h

1r i 3r dilluns de cada mes, 
de 09.00 h a 19.00 h (ininterrompudament)

C/ Major, 52   43330 - Riudoms
977 85 03 50

ajuntament@riudoms.cat 
(correu de consultes, no per fer tràmits)

Per atenció presencial, es recomana 
demanar cita prèvia a 

www.riudoms.cat/citaprevia o per telèfon.

Tràmits electrònics al web www.riudoms.cat 
(clicar a “Catàleg de tràmits”)

Serveis Jurídics

Dimecres i dijous, 
de 12.00 h a 14.00 h

Per atenció presencial, cal demanar cita 
prèvia a l’OAC, presencialment o per telèfon. 

Serveis Tècnics Municipals

De dilluns a divendres, 
de 09.00 h a 14.00 h

Visites a l’Arquitecta Municipal 
Dimecres, de 12.00 h a 14.00 h

  Visites a l’Arquitecte Tècnic Municipal 
Dijous, de 12.00 h a 14.00 h

Visites a l’Enginyer Municipal 
Dimecres, de 12.00 h a 14.00 h

Cal demanar cita prèvia a l’OAC, 
presencialment o per telèfon.

Deixalleria Municipal
Carretera de Les Borges 

(damunt del Cementiri Municipal)

Dimarts i dijous, de 16.00 h 
a 20.00 h, excepte festius.

Dissabtes, de 10.00 h 
a 14.00 h, excepte festius.

 

Cementiri Municipal

Dissabtes i diumenges, de 10.00 h a 14.00 h

Biblioteca Antoni Gaudí

Dimarts i dijous, de 10.00 h a 12.00 h
De dilluns a divendres, de 16.30 h a 19.30 h

Dissabtes, d’11.00 h a 13.00 h

977 76 88 09
biblioteca.gaudi@riudoms.cat 

Recollida a casa de voluminosos   

Dimecres, cada dues setmanes, 
la brigada passa a recollir els objectes vells.

Cal concertar dia i hora prèviament 
a l’OAC, presencialment o per telèfon.

Transport públic  

Guàrdia Municipal

Horaris d’autobús i servei de taxi 
al web www.riudoms.cat/transport

Per qualsevol emergència, 
podeu trucar als telèfons

609 90 20 90 - 660 42 66 61
977 85 00 10

Objectes perduts
Tant per deixar-los a bon resguard 
com per recuperar-los, contacteu 

amb la Guàrdia Municipal.
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A Junts x Riudoms tenim clar que 
l’eix central de la nostra acció política 
són les persones. Riudoms és casa 
nostra, un poble amb identitat pròpia, 
amb un teixit social viu, una gran 
riquesa associativa i un potencial 
humà que fa que cada dia tinguem 
motius per continuar treballant per 
millorar-lo. 

Quan diem que estem “amb les 
persones”, no és només un eslògan: 
és un compromís. Un compromís 
amb els infants, amb els joves, amb 
les famílies, amb la gent gran, amb 
les entitats, amb el comerç local, amb 
els professionals, amb el món de la 
cultura, l’esport i l’educació. Tothom 
compta, i tothom ha de tenir veu. 

Creiem en una manera de fer política 
propera, escoltant, dialogant i posant 

les necessitats reals de la gent al 
centre. Apostem per una gestió 
eficient, transparent i responsable 
dels recursos municipals. Per un 
poble que avanci, però sense deixar 
ningú enrere. Que creixi, però 
preservant allò que ens fa únics: 
la nostra identitat, les nostres 
tradicions, el nostre patrimoni i el 
nostre entorn natural. 

A nosaltres ens trobareu pels 
carrers, formant part de les entitats, 
compartint el dia a dia, parlant amb 
tothom, vivint el poble com qualsevol 
altre veí o veïna. Perquè només des 
del contacte sincer i constant amb 
la ciutadania podem entendre de 
veritat què necessita Riudoms. 

De vegades, tenim la sensació que 
algunes tradicions, maneres de fer 

o petits detalls que formaven part 
del caràcter de Riudoms s’han anat 
perdent. Recuperar aquest esperit no 
vol dir mirar enrere amb nostàlgia, 
sinó mirar el futur amb empenta. 

Un exemple proper el trobem en 
els quadres de la Passió durant la 
Setmana Santa riudomenca, una 
expressió cultural i col·lectiva que ha 
format part de la nostra identitat i 
que mereix ser recuperada. 

Riudoms necessita projectes 
pensats amb visió de futur, però 
també accions que donin resposta al 
present. És per això que treballem 
plegats amb la ciutadania, sumant 
idees, energies i voluntats.

Perquè, al cap i a la fi, el més 
important són les persones. 

1. El projecte ‘Racons que 
parlen’: un projecte per embellir 
racons del poble que passen 
desapercebuts i fer-ho amb valors. 
De moment, ja s’ha fet un mural 
que defensa la igualtat a tocar de 
l’Escola Cavaller i també un mural 
sobre la música i la cultura al costat 
de l’Escola de Música. I s’ha fet amb 
alumnes de tots dos centres i de la 
mà d’artistes riudomenques. 

2. Dia Mundial de la Poesia: 
celebrat el 20 de març passat i per 
primera vegada a Riudoms amb un 
acte conjunt entre els alumnes de 
l’Escola de Música i de les escoles 
Beat i Cavaller. Més de 140 persones 
compartint cançons i poemes. 

3. Alumnes de l’Escola de Música 
visiten la Llar d’Infants: va ser el 

novembre passat. Aprofitant que pel 
Beat les escoles estaven tancades 
però la llar estava oberta, alumnes 
de l’Escola de Música van interpretar 
diverses cançons infantils per als 
més petits de Riudoms. Els nens i 
nenes de la llar s’ho van passar 
d’allò més bé. 

4. Nadales a la Llar d’Infants: 
com ja fa molts anys, cada Nadal 
els alumnes de l’Escola de Música 
van sortir a cantar nadales pels 
carrers del poble. I aquest últim 
Nadal, amb una novetat: la cantada 
va començar a la Llar d’Infants per 
enfortir vincles. 

Què tenen en comú aquests 
quatre projectes? Doncs que 
tots quatre han sorgit del 
Consell Escolar Municipal. 

És un organisme que coordina 
l’Ajuntament i on també hi ha les 
direccions dels centres educatius de 
Riudoms i les ampes/afis. Un dels 
objectius que ens vam proposar a 
l’inici de mandat va ser donar un nou 
impuls al Consell Escolar: dotar-lo de 
més contingut i, sobretot, potenciar 
la relació entre els diversos centres 
educatius de Riudoms per tal que els 
nens i nenes es coneguin entre ells 
tant com puguin. I, precisament, 
això és el que s’està treballant amb 
totes aquestes activitats que us 
hem exposat. 

Tot plegat sota el lideratge de 
la regidora d’Educació, l’Anna 
Moragas, i de manera coordinada 
amb altres regidories que lideren la 
Teresa Basora, la Carme Cros i el 
Jordi Gallisà. 

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal de Junts per Riudoms-CM

Opinió dels Grups Municipals

Impulsem el Consell Escolar Municipal i es nota!

Amb les persones
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Sabies que...
El projecte “Racons que parlen” es m

arca 
com

 a objectiu em
bellir diversos punts de 

Riudom
s i donar visibilitat a dones artistes, 

tot pintant m
urals. Els fan nens i nenes del 

poble juntam
ent am

b artistes locals.


